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Recomanacions  

per a esdeveniments pirotècnics 

en lectura fàcil. 
 
 

Un esdeveniment pirotècnic  

és un espectacle molt habitual  

de les falles de València. 

Per exemple,  

els castells de focs artificials 

o les mascletaes. 

 
 

Recomanacions 

abans d’un esdeveniment pirotècnic 

 

Abans d'anar a un esdeveniment pirotècnic  

has de saber algunes coses.  

 

Per exemple: 

◼ Has d’utilitzar el transport públic 

per arribar al lloc. 

Per exemple: el tren, l'autobús  

o el metro. 
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◼ Quan utilitzes el teu cotxe  

has d’aparcar lluny del lloc. 

Perquè si aparques a prop  

pots tapar les eixides d'emergència. 

O molestar els serveis d'emergència. 

 

◼ No has de fumar a prop  

de l’esdeveniment pirotècnic. 

Tampoc has d’encendre foc. 

Aquestes coses són perilloses. 

 

◼ Quan vas amb un xiquet o xiqueta,  

no te'n separes d’ell. 

Agafa sempre la seua mà. 

 

◼ Evita posar-te on hi ha molta gent  

i busca un lloc ample i segur. 

 

◼ Quan el vent et done de cara, 

t’has de posar d’esquena. 

Per a què quan ix material volant 

no et pegue en la cara. 
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◼ Quan fà molt de sol, 

posa’t gorra i crema de protecció solar. 

 

◼ No puges damunt d'estructures del carrer. 

Per exemple, els bancs.  

 

◼ No tires el fem a terra. 

Utilitza els contenidors de residus. 

I no trenques les botelles al carrer. 

 
 

Recomanacions 

durant l’esdeveniment pirotècnic 

 

Durant l’esdeveniment pirotècnic  

has de saber algunes coses. 

 

Per exemple:  

◼ Quan comence l’esdeveniment 

has d’anar a una zona segura. 

Has de posar-te sempre  

darrere de les tanques de protección.  
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◼ Has de mantindre la boca mig oberta 

per a no fer-te mal als oïts. 

 

◼ T’has de proteger dels materials 

o les cendres del foc. 

 

Recomanacions 

al finalitzar l’esdeveniment pirotècnic 

 

En finalitzar l’esdeveniment pirotècnic  

has de saber algunes coses:  

 

◼ Quan acaba l’esdeveniment 

has d’eixir de forma ordenada i tranquil·la, 

sense espentar a la gent. 

 

◼  No entres dins  

del lloc on estaven 

els focs artificials.  

Són zones prohibides 

perquè són perilloses. 
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Què he de fer quan hi ha una emergència? 

 

Quan tingues una situació d'emergència 

a l’esdeveniment de pirotècnia 

has de saber algunes coses. 

 

Per exemple: 

◼ Quan hi ha un incendi o un accident, 

avisa a les persones de seguretat del lloc. 

 

També pots cridar amb el mòbil al 112. 

 
Quan crides al 112  

has d’explicar el que ha passat  

i el lloc exacte on et trobes. 

També has de mantindre la calma. 

I no has de penjar el telèfon. 

 

Per ajudar les persones  

que treballen en la seguretat del lloc, 

o a les persones que has cridat, 

has de seguir totes les indicacions que et diguen. 
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Què has de fer si vius o treballes  

prop de l’esdeveniment pirotècnic? 

 

Si vius a prop de l’esdeveniment pirotècnic 

o treballes a prop, 

has de saber algunes coses. 

 
Per exemple: 

◼ Has de tancar: 

- Les portes. 

- Les finestres. 

- Les persianes de les finestres. 

- Els tendals dels balcons. 

 

◼ No deixes roba als balcons o les terrasses. 

Perquè agafaran l'olor de la pólvora 

dels petards. 

 

◼ Si el teu garatge està  

en una zona restringida, 

no podràs entrar o eixir del garatge  

fins que acabe l’esdeveniment pirotècnic. 

 

 

Restringida significa que no 

pots passar o entrar. 
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◼ Si treballes als mercats  

que es monten al carrer, 

has de retirar els teus materials 

fins que acabe l’esdeveniment pirotècnic. 
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